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SETKÁNÍ BOROTÍNŮ 
 

Je s podivem, jak dlouho trvá 
přátelství mezi moravským         
a jihočeským Borotínem.  
Vždycky při tom vzpomenu        
na ty první občany i celé rodiny, 
někteří už mezi námi nejsou,  
ale s návštěvami Borotínů 
začali. Ráda také vzpomenu      
na pana Antonína Hrdinku, 
pana Karla Chotovinského, 
pana Jana Křemena i ostatní 
zpěváky, kteří s moravskými 
konzumenty slivovice drželi 
krok ve zpěvu i v pití tohoto 
nápoje. A také vzpomínám na 
pana Jaroslava Nováka z Pikova, 
který vždy s autobusem trpělivě 
čekal na poslední opozdilce, 
kteří zpívali a pili v borotínské 
palírně slivovice a nechtěli 

odjet zpět domů. Letos přijeli přátelé z Moravy k nám. Po přivítání a společném obědě ve spolkovém 
domě jsme se společně dobře bavili celé odpoledne i večer v Pikově při oslavách 120. výročí místních 
dobrovolných hasičů. Oba Borotíny měli svá soutěžní družstva a v netradičních disciplinách skončili 
téměř ve stejném pořadí na konci tabulky. Ale co na tom, tady 
přeci nešlo o výsledky, ale o dobrou zábavu. A ta se pikovským 
hasičům povedla! 
Druhý den byla pro naše přátele připravena projížďka 
nádražní drezínou v sousední vsi. Starosta Střezimíře Miloš 
Jelínek připravil pro naše hosty nevšední zážitek spojený 
nejen s jízdou drezínou, ale také nám zařídil přednášku Jardy 
Kmocha o obsluze a řízení bývalé železniční stanice.  
Po příjemném dopoledni a obědě v rodinách jsme Včelí 
stezkou došli do hospody Na plevníku v Kamenné Lhotě.  
A tam následovalo rozloučení s hudbou, tancem                                
i občerstvením. A jak už je dobrým zvykem, loučení nebralo 
konce. A tak se budeme těšit na příští shledání v moravském 
Borotíně!  

Milena Peterková 
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INFORMACE ZE ŠKOLY A ŠKOLKY 
 

Prázdniny utekly jako voda a my jsme v plné síle zpět. S minulým školním rokem jsme 
se slavnostně rozloučili nejen poslední školní den na školním dvoře, ale již v mírném 
předstihu prostřednictvím školní akademie, která se konala na Barokním dvoře. 
Téměř profesionální výkony jen podtrhlo skvělé zázemí v podobě pódia, lavic, židlí 

a stanů a také ozvučení, které nás již tradičně potrápilo zejména díky větru. Moc jsme si to užili            
a věřím, že diváci také, bylo jich nepočítaně. Děkujeme všem, kteří nám pomáhali, třeba i s úklidem 
židlí.      

Na obrázcích někteří účinkující žáci a pohled do zaplněného hlediště. 
 

Prázdniny nebyly jen časem dovolených, cestování a odpočinku. Ve škole se pilně pracovalo,             
aby bylo na září vše připraveno. Byla provedena generální oprava tepelných čerpadel pod školní 
jídelnou, u školky byl vybudován průchod přes zahrady a navíc jsme získali pro děti větší zahradu      
a také místo pro budoucí domeček. Všude se smýčilo, čistilo, uklízelo. Školní jídelna již tradičně 
zajišťovala stravování pro sportovní halu, příměstské tábory a soustředění a v neposlední řadě pro 
naše seniory a všechny další, kteří odebírají obědy. 
 

Pro rodiče dětí ve školce byly k dispozici 2 týdny provozu, dále pak byla nabízena možnost umístění 
dětí v okolních školkách, se kterými spolupracujeme tak, aby byl pokryt čas celých prázdnin. 
A příměstské tábory nebyly? Ale byly! A letos zase tři běhy. A navíc ještě i tradiční soustředění 
basketbalistů a basketbalistek na konci prázdnin.  
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Sport, výlety, umění, hry, spolupráce a legrace. To jsou společné znaky táborů i soustředění. 
 

 

A začátkem září to vypuklo. Tradiční zahájení školního roku na školním dvoře bylo tentokrát 
prosluněné stejně jako celé první dva školní týdny. Ten první bylo takové teplo, že jsme měli 
zkrácenou výuku jen do dvanácti hodin. Všechen čas jsme využili na 100%. Připomněli jsme si 

pravidla, seznámili se s novými spolužáky, vyprávěli si o prázdninových zážitcích a opakovali to,         
co jsme se naučili loni nebo ještě dříve. 
Od druhého týdne už jede výuka naplno. V základní škole máme opět dvě první třídy. Celkem 180 
žáků. Ve školce je ve dvou třídách celkem 41 dětí. Pedagogický sbor i provozní zaměstnanci jsou       
už naši i vaši „staří známí“. 

                                   První den v lavicích trochu nesměle.                    Společné cvičení na školním dvoře je legrace. 

 
Kromě tradiční školní družiny a klubu jsme opět rozšířili nabídku školních kroužků, jejich činnost 
bude zahájena v polovině září. 
Pokud chcete o škole vědět více, máme web, facebook, instagram a přes 250 malých i velkých 
zpravodajců. Ptejte se, vyzvídejte, nebo se třeba přijďte podívat. Těšíme se na setkání. 
  

Za všechny ze školy a školky zdraví Mgr. Lenka Pípalová, hrdá ředitelka.  
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OSVĚTOVÁ BESEDA INFORMUJE 
 
Léto uteklo jako voda a bylo plné kultury. Koncem června jsme po roce opět s úspěchem pořádali 
taneční zábavu s dechovou hudbou Babouci. Při návštěvě moravského Borotína jsme přivítali                
v našem Spolkovém domě účastníky Setkání Borotínů obědem a občerstvením.  
 

Spolek ochotníků OB vyjel v srpnu se svojí komedií Postel pro anděla /už podruhé/ na Křivoklát. 
Tentokrát jsme byli pozvaní sehrát divadlo u příležitosti sta let místní sokolovny. Musím říci, že,         
ač  po celém dni unaveni vedrem i posilněni trochou něčeho ostřejšího, jsme měli při představení 
největší úspěch. Na začátku našeho ochotničení jsme dostali od křivoklátských sokolů ze zrušeného 
souboru kostýmy, považujeme tedy tak trochu za povinnost dojet na jejich žádost sto kilometrů 
divadlo zahrát. 
Rozhodli jsme se, že zkusíme otevřít o prázdninách každou sobotu navečer výčep. Členka OB paní 
Jarka Slunečková se ujala se ctí role hospodské a dokonce ještě prodloužila provoz hospody                  
až do konce září. Jsme rádi, že si našli naši občané i chalupáři do staré hospody cestu, a na sobotní 
pivko /točíme Bernard nebo Bakalář/ k nám zajdou.  
 

A co je před námi? 
 

Od října budeme zkoušet novou komedii, ale chceme 
současně zkusit i pohádku, abychom všechny, kteří mají 
chuť hrát, obsadili. Uvidíme, jestli se povede, vždyť máme 
dvě režisérky... A také slavíme páté výročí obnovení našeho 
ochotnického divadla. 
Od října je naplánován opět páteční dámský klub. /Bližší 
info na vývěsce/ 
 
A podzim bude zase ve znamení úklidu půdy ve Spolkovém 
domě, potřebujeme uklidit prostory pro kulisy a rekvizity 
pro Den dětí, uložit /na oddělené místo/ věci mysliveckého 
spolku, které tu mají uloženy na plesy a výstavy psů, 
vytřídit kostymérnu a vymyslet výpůjční řád pro kostýmy... 
 
A už musíme začít plánovat adventní výstavu, a to na první 
adventní sobotu dne 30. listopadu. Také je v plánu 
podzimní kurz háčkování. 
 
Případné další akce zveřejníme vždy na plakátech před 
obecním úřadem a na Spolkovém domě.  

Za Osvětovou besedu Borotín: Milena Peterková 
 
 

DUCHOVÉ SKÁKALI V JUMP ARÉNĚ 
 

Herci a herečky dětské části souboru borotínských ochotníků si svou zaslouženou odměnu za práci 

odvedenou v muzikálu Ať žijí duchové vyskákali v neděli 8. září v Jump aréně. Po dvouhodinovém 

skákání je čekal také vydatný oběd. Připomeňme, že mají za sebou letos v červnu dvě úspěšná 

představení v jedinečných kulisách borotínské zříceniny. Ještě jednou moc děkujeme všem divákům 

za podporu!     

Markéta Čapková 
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Viděli jste létající zvoničku?  
 
V červenci proběhla velká oprava zvoničky, která byla 
původně Církve československé husitské. Nyní ji vlastní 
městys Borotín a před deseti lety byla poopravena a bylo        
na ni umístěno elektrifikované zvonění. 
Ale od té doby zvonička značně zchátrala a hrozilo nebezpečí 
zřícení, protože uhnívaly i samotné její základy. Musela být 
kompletně opravena a její odvoz na generální opravu 
představoval nevídanou podívanou. Zvonička byla jeřábem 
vyzvednuta nad dráty a naložena na přistavené vozidlo. Nyní 
už je zrekonstruována zase na svém místě. Proti původní 
stavbě je ještě vylepšena v horní části o dřevěné rolety, které 
brání zatékání a tím poškození dřeva zvoničky.  
Tak snad zase bude občanům její zvon /byl ulit mistry Buřilem     
a Rissem v Kuklenách roku 1927/ oznamovat poledne                   
a klekání.  

Milena Peterková  

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

Ve čtvrtek 3. října 2024 v 16.00 hodin proběhne na radnici v Borotíně 
vítání nových občánků narozených v období 1.1.2023 až 30.8.2024   
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BAROKNÍ DVŮR Borotín 

Slunce, seno i tancovačka s Poľanou 

Je po dožínkách… 

Nadešel čas hodnocení sklizně a my tak 
můžeme shrnout období plné různých 
kulturních a společenských událostí      
na statku v Borotíně. Na našich akcích  
se snažíme připomenout tradice - ať už 
v podobě folklóru, historických strojů     
a nástrojů nebo oslavou svátků a zvyků, 
tradičních i netradičních řemesel.  
Letitá spolupráce s L'Arche Villa Vallila    
z Červeného Újezda u Votic nebo                
s Domovem sv. Anežky, o.p.s. z Týna nad 
Vltavou se vloni rozšířila o ISCS 
Odlochovice. Výrobky těchto 
chráněných dílen také dlouhodobě 
obohacují náš „dvorní“ jarmark.  
Za tři čtvrtě roku bylo na barokním 
dvoře akcí habaděj... 
Na Bílou sobotu jsme ze dvora vynesli 
Moranu a užili si velikonoční veselici       
se souborem Soběslavská chasa mladá. 
V dubnu k nám zavítal a přítomné 
pobavil režisér Zdeněk Troška. Davy 
žíznivých prčických pochodníků se u nás mohly občerstvit a odpočinout si na dlouhé cestě. Koncem 
května měla poprvé na statku svůj koncert Vypsaná fiXa a své fanoušky nezklamala. V červnu se zde 
konala školní akademie a oslava výročí MAS Krajina srdce.  
Tragikomedie Nejstarší řemeslo s pěticí známých hereček – J. Švandová, V. Zawadská, Z. Slavíková, 
V. Gajerová a M. Dolinová –úspěšně zahájila prázdninový maraton. Následovalo povedené a vtipné 
představení Růžové svatby s V. Cibulkovou a M. Dolinovou, které diváci nadšeně ocenili smíchem      
i potleskem. 
Velmi zajímavý, ale také náročný byl rodinný Víkend s hvězdami na nebi i na pódiu – přednášky            
o astronomii, beseda o Irsku s ochutnávkou irské whiskey, pozorování perseid s výkladem, skvělá 
divadelní představení Agnus Dei a Kosí hnízdo, to vše završeno společným koncertem skupiny 
Nezmaři a kapelou Bárka. Prázdniny pak zakončil parádní „mejdan“ s kapelou Mňága a Žďorp.  
Poslední velkou akcí byly dožínky, tentokrát slovenské. V čele tradičního dožínkového průvodu jely 
mladé jezdkyně –Anička a Míša na koních z Horského střediska spokojených koní z Pikova pod 
vedením F. Máchala. Vystoupil u nás folklorní soubor Poľana z Brna, v němž skvěle zpívají a tančí 
vysokoškoláci ze Slovenska, Moravy i Čech. Krojovaný pár předal dožínkový věnec panu starostovi 
K. Tůmovi. Naši první zahraniční hosté předvedli krásné tance z různých koutů Slovenska. 
Překvapením bylo vystoupení tanečníků z Odlochovic, kteří sklidili velký potlesk zúčastněných. 
Program dožínek doplnila ukázka dravců D. Woldřicha, výstava bičů spolku Keltoviny, byli tu šikovní 
řemeslníci a umělci. Nově byla také otevřena výstava „Stoletá škola“ v půdních prostorách ovčína. 
Díky P. Schafferhansovi se stala tradicí komentovaná prohlídka hradu Borotín a M. Tejnor provedl 
přítomné muzejní expozicí na statku.  

https://www.facebook.com/LArcheVillaVallila?__cft__%5b0%5d=AZVXo7E43qcPKx0CYFFIu_glzHJnETl0SmZzntgCT6jp9wZcYr7LA20AlqCkxzTlxCC8cyBceJDL63tjEmEs04pWJz7QZUS0u4WSl_VGCGdkGERHI60e-Lk3BO7pP5F-l1BcL3x1XJELzX4oA_s0mWEoxtUtridzWexRqROzDy0-EqnYk2_rn7vE6Hhhu7N3f-FAM4-8yCR54gTLgbkpWub-&__tn__=-%5dK-R
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Všechny tyto kulturní akce přivedly na statek desítky diváků a posluchačů. A pokud odcházeli 
spokojení, je to naše největší odměna. Není vždy pravidlem, že vstupné pokryje náklady. Velký dík 
proto patří dobrovolníkům, kamarádům a rodině, kteří nás nenechají ve štychu a přijdou nezištně 
pomoci.  
 
Hlavní a několik let trvající aktivitou však zůstává náročná a nákladná rekonstrukce statku Starý 
zámek. Letos za pomoci dotace dostane novou střechu poslední budova – stodola, resp. její větší 
část. Pro lepší komfort návštěvníků bylo zhotoveno vyvýšené hlediště a zatravněn dvůr. Pokročilo    
se s nátěry fasád a úpravou okolí objektu. 
Kavárna byla vybavena novým kávovarem a dobrou zprávou pro mnohé je točené pivo                                
z rakovnického pivovaru. 
 
V soutěži ČSOB pomáhá regionům získal projekt na dokončení plotu na terase statku divokou kartu 
a díky podpoře veřejnosti příspěvek od banky. Plot má být hotov do konce roku.  
Velmi nás potěšilo umístění veřejné sbírky na obnovu statku. Letos jsme zásluhou hlasování našich 
podporovatelů obsadili 5. místo. Slavnostní vyhlášení výsledků se konalo 10. září 2024 v prostorách 
Ministerstva kultury ČR v Praze: 
 

„Všechno jde, když cestu k úspěchu lemuje ušlechtilý cíl.“  
 

Celostátní soutěž veřejných sbírek (Máme vybráno) je ukázkou, kde všude lidé přispívají k uchování 
historie a investují svůj čas i prostředky do záchrany kulturního dědictví. Můžeme se seznámit                  
s příběhy lidí, kteří se rozhodli k odvážným činům a chátrajícím místům vdechli druhý život, aby bylo 
o čem vyprávět našim dětem, aby bylo o čem číst v kronikách, aby venkov zůstal venkovem. (použity 
citace www.mamevybrano.cz). 

Jana Čermáková, Barokní dvůr Borotín, z.s. 

 
 

http://www.mamevybrano.cz/
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BASKETBAL 
 
Milí fanoušci Tygrů Borotín, 
 

protože nám pomalu ale jistě začíná hrací sezóna, s radostí Vám přinášíme čerstvé zprávy z našeho 
teamu.  
Na konci srpna jsme se my, 4 trenéři a 33 dětí, vydali na soustředění do sportovního areálu                    
ve Svratce. Toto soustředění bylo pro nás nejen skvělou příležitostí ke zlepšení fyzické kondice,        
ale i ke stmelení kolektivu před začátkem nové sezóny. Každý den jsme měli 4 tréninky a tvrdě jsme 
na sobě pracovali. Trénovali jsme jak naší fyzickou zdatnost, tak taktiku a myšlení, a ve chvílích volna 
jsme hráli hry v lese. Věříme, že je náš team dobře připraven a perfektně sehraný, což bude                       
v nadcházející sezóně klíčové.  
Tento týden nám začínají tréninky, protože první zápasy budou už teď v září. Letos máme tři 
družstva, od těch nejmladších až po věkovou kategorii U14. Naši tygři budou hrát téměř nejvyšší 
soutěže - nadregionální ligu, Šmoulinka CUP a Jr. NBA, takže na zápasy budeme jezdit po celé 
republice. Rádi bychom se na jaře zúčastnili i turnaje v zahraničí. 
S novou sezónou jsme plní energie a odhodlání. Věříme si, že budeme úspěšní a naše sbírka úspěchů 
bude růst stejně tak, jako tomu bylo v minulé sezóně. Posunuli jsme náš basketbal a prestiž našeho 
teamu na vyšší úroveň a těšíme se, až to budeme moct během zápasů a turnajů dokázat. 
 

Rádi bychom Vás pozvali, abyste nás na našich utkáních přišli podpořit. Myslíme, že máme skvělou 
základnu našich fanoušků, kteří nám svým fanděním pomáhají k vítězství.  
 

Těšíme se, že Vás brzy potkáme v tělocvičně a doufáme, že společně zažijeme spoustu sportovních 
úspěchů! 

Vaši Tygři 

 
TJ SOKOL BOROTÍN 
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SDH Pikov 
 
Sbor dobrovolných hasičů v Pikově oslavil 3. 8. 2024 významné jubileum – 120 let od svého založení.  
Odpolední oslava nabídla pestrý program v podobě netradičních hasičských soutěží.  
Soutěžní disciplíny byly připraveny nenáročnou formou tak, aby si je užili jak zkušení hasiči, tak                
i méně zdatní. Pro malé děti zde byl také postaven skákací hrad a byly zde vystaveny i nové traktory, 
které si mohli všichni přítomní podrobně prohlédnout. 
Ve večerních hodinách se před místní Pastouškou zaplnil taneční parket. Ke skvělé náladě přispíval 
svou reprodukční hudbou DJ Pepa. Výborná nálada a skvělá hudba vytvořily nezapomenutelný 
zážitek pro všechny přítomné, kteří v hojném počtu vydrželi až do časných ranních hodin. Výroční 
foto pořízené před nově opravenou hasičskou zbrojnicí.  

Luboš Tejnor 

 
 
JS HRDINA Borotín 
 
Borotín má opět mistra ČR  
v jezdecké vytrvalosti!  
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Tentokrát v nové kategorii dětí a mladších juniorů do 16 
let věku. Dne 27.7. 2024 v západočeských Nebanicích se 
uskutečnilo MČR . 
 
Dětské mistrovství bylo klasifikováno podle francouzského 
modelu, kde kromě rychlosti na trati dlouhé 40 km 
ovlivněla výsledek i kondice  koně. Nejlépe natrénovaným 
koněm byl Oliver s mistryní - jezdkyní Terezou Čapkovou. 
MČR se zůčastnil také Kvido Hrdina se svým mladým 
koněm Sněhulák, který absolvoval trať na posledním 
místě. Trať závodu byla ojedinělá průjezdy brodů řeky 
Ohře. 
JS Hrdina - Borotín má ještě v plánu soutěžit v tradiční 
soutěži  Národního poháru v Hoštce na konci října 
sestavením klubového týmu. 
Věříme, že zakončení sezony bude ve znamení 
borotínských barev. 

Antonín Hrdina 

 
 

FARNÍ OKÉNKO 
 
Vážení a milí přátelé a farníci.  

Letní prázdniny skončily a zvláště děti, rodiče a učitelé opět pocítili začátek nového školního roku. 
Mnozí jej prožívají s klidem, ale jsou i někteří, pro které může být zátěží. Zvláště ti, kteří mají např. 
prvňáčky nebo nově nastupující děti na novou školu, možná prožívají nové situace a musí 
přizpůsobovat i svůj rodinný režim atd. Vyjadřuji obdiv a podporu všem, kdo vytrvale pracují na 
vzdělávání a výchově dětí. Není jedno, jak je dítě vychováváno a stálé hledání vyváženosti mezi 
pohodlím a zodpovědností může leckoho unavovat. 

O výchově ve vztahu Boha k člověku čteme v Bibli: Bůh s vámi jedná jako se svými syny. Vždyť 
kterého syna otec nekárá? … každého z nás vychovával náš pozemský otec přísně, a přesto jsme ho 
měli v úctě. Nemáme se proto tím spíše podřizovat Otci naší duše, abychom dosáhli života? Pozemský 
otec nás vychovával jen pro krátkou dobu, a to tak, jak se mu to zdálo vhodné, nebeský Otec však 
chce pro nás jen to nejlepší, abychom se stali účastnými jeho svatosti. Pokud ovšem taková přísná 
výchova trvá, nezdá se radostná, nýbrž bolestná, ale potom to nese těm, kdo jí prošli, ovoce míru, 
totiž spravedlnost. (srov. list Židům 12,7-11). Přeji všem, aby tento školní rok přispíval k růstu 
dobrých a moudrých osobností. 

V nadcházejícím čase v církvi budeme prožívat zvláštní období. Rok 2025 vyhlásil papež František 
Svatým, nebo též Jubilejním rokem. Takové roky církev připomíná každé čtvrtstoletí a spojuje je 
s oslavou projevů Božího milosrdenství. Už letos probíhá přípravný rok modlitby, jehož součástí 
bude zanedlouho též konání Diecézní poutě ve Strakonicích v sobotu 5. října 2024. Jsme pozváni, 
abychom se společně setkali s naším biskupem a prožili sváteční den, který mladí zahájí už 
v předvečer v pátek 4.10. Svatý otec František také zve poutníky v roce 2025 do města Říma, proto 
se uskuteční česká národní pouť ve dnech 28.-30. března 2025. Informace lze najít na internetu na 
webu cirkev.cz. 

Aktuální informace o bohoslužbách a jiných akcích sledujte, prosím, ve vývěsce u kostela, na 
webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/ nebo prostřednictvím mobilní aplikace Farnost do kapsy. 
Na setkání se těší a žehná vám  

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Borotín 

http://farnostjistebnice.cz/
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VODNÉ, STOČNÉ  
 
K 10.09.2024 bylo provedeno vyúčtování vodného a stočného za rok 2023/2024, odečtové období 
01.08.2023 - 31.07.2024. Faktury se splatností 25.09.2024 byly v minulém týdnu odeslány                      
na e-maily, případně domovní adresy. S novým odečtovým obdobím 2024/2025 nabízíme 
spoluobčanům možnost individuálních plateb záloh pro další vyúčtování. V případě zájmu 
poskytneme další informace osobně na úřadě, případně na kontaktech níže. 
 
 SMS, WhatsApp na tel.: 734 877 394 
 e-mailem: papezova@borotin.cz 

 
 
 
ZMĚNA  ÚZEMNÍHO PLÁNU – informace pro občany 
 
Na základě žádostí občanů a v souvislosti se změnou platné legislativy rozhodlo Zastupitelstvo 
městyse Borotín o zpracování změny územního plánu obce.  
Změna bude probíhat ve dvou krocích. Změna číslo 1 se týká pouze digitalizace stávajícího územního 
plánu. Po jejím zpracování proběhne zpracování změny číslo 2 územního plánu, která bude řešit 
možné úpravy územního plánu. Jedná se o dlouhodobější proces, délku trvání nelze předem přesněji 
určit, předpokládá se cca 12 – 18 měsíců. 
Návrh územního plánu obce posuzuje před schválením nadřízený orgán územního plánování                  
z hlediska souladu obsahu návrhu se stavebním zákonem a územním plánem velkého územního 
celku. 
Územní plán stanoví základní koncepci rozvoje území obce, ochrany jeho hodnot, jeho plošného 
a prostorového uspořádání, uspořádání krajiny a koncepci veřejné infrastruktury. Vymezuje 
zastavěné a nezastavěné území, plochy přestavby, plochy pro veřejně prospěšné stavby, pro veřejně 
prospěšná opatření a pro územní rezervy. Územní plán také stanoví podmínky pro využití těchto 
ploch. 
O pořízení změny územního plánu a o jejím obsahu rozhoduje vždy zastupitelstvo obce, na její 
pořízení není právní nárok. Zastupitelstvo obce také rozhodne o tom, které návrhy budou do změny 
zařazeny. 
Z územního plánu velkého územního celku, který schvaluje Ministerstvo pro místní rozvoj                         
a ve kterém se naše obec nachází, plyne, že další zastavitelné plochy lze změnou územního plánu 
vymezit pouze na základě prokázání nezpochybnitelné potřeby vymezení nových zastavitelných 
ploch. 
V souvislosti se změnou územního plánu může dojít ke změně způsobu využití pozemků nebo 
k vymezení veřejně prospěšné stavby či veřejně prospěšného opatření bez přímého informování 
vlastníka dotčených pozemků. Veřejnost, včetně vlastníků dotčených pozemků, je o tomto 
informována veřejnou vyhláškou. 
Navrhnout změnu územního plánu může orgán veřejné správy, občan obce, fyzická nebo právnická 
osoba, která má vlastnická nebo obdobná práva k pozemku nebo stavbě na území obce, případně 
tzv. oprávněný investor.  
Návrh na pořízení změny územního plánu se podává obci, pro jejíž území se má tato změna 
územního plánu pořizovat.  
Navrhovatel podá písemně návrh na pořízení změny územního plánu na formuláři, který                     
je k dispozici na radnici v době úředních hodin. Termín pro podání návrhů je do 15. 10. 2024. 

 

 

mailto:papezova@borotin.cz
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
 
Zápis z 12. zasedání  
Zastupitelstva městyse Borotín konaného dne 20. 
června 2024 od 19,00 hodin v zasedací síni na radnici 
v Borotíně. 
1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů 
zápisu, program zasedání 
1.1 Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů 
zápisu 
Zasedání zahájila a řídila paní Lenka Pípalová. Zasedání 
je schopno se usnášet. Je přítomno 10 zastupitelů (67 % 
zvolených) a 2 hosté. 
Zapisovatelem byla jmenována paní Markéta 
Vašíčková, ověřovateli zápisu byli jmenováni Jan 
Kromka a Markéta Marková. 
1.2 Program zasedání 
Předsedající navrhla program 12. zasedání 
zastupitelstva. Vyzvala členy zastupitelstva, aby se 
vyjádřili, zda souhlasí s navrhovaným programem, nebo 
zda navrhují předložený program doplnit či změnit. Bylo 
přistoupeno k hlasování o programu. 
Návrh na usnesení č. 172: Zastupitelstvo schvaluje 
program 12. zasedání zastupitelstva dle návrhu 
předneseného předsedající. 
Výsledek hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 172 bylo schváleno. 
2. Zápis z minulého zasedání zastupitelstva 
Předsedající vyzvala zastupitele, aby se vyjádřili, zda 
mají k zápisu z minulého jednání zastupitelstva nějaké 
připomínky či jej chtějí doplnit. Nikdo ze zastupitelů 
neměl připomínky. 
3. Postup prací na obecních stavbách 
K jednání se připojila paní Aneta Vomlelová, počet 
přítomných zastupitelů je 11. Zastupitelstvo  
je usnášeníschopné.  
3.1 Intenzifikace a rekonstrukce ČOV 
Proběhlo výběrové řízení. Výběrová komise pracovala 
ve složení Karel Tůma, Lenka Pípalová a Markéta 
Vašíčková. Komise pro otevírání obálek a vyhodnocení 
nejvýhodnější nabídky doporučuje k výběru nabídku 
firmy Ing. Petr Frouz s. r. o., IČ: 07682522,  
za nabídkovou cenu 565.000,- Kč, není plátce DPH.  
Návrh na usnesení č. 173: Zastupitelstvo pověřuje RM 
prověřením jednotlivých nabídek a rozhodnutím  
o výběru dodavatele. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 173 bylo schváleno. 
3.2 Prodej řadového domu č. p. 258 – p. Novotný 
Zastupitelé projednali znění kupní smlouvy na prodej 
řadového domu č. p. 258. 
Návrh na usnesení č. 174: Zastupitelstvo schvaluje 
prodej řadového domu č. p. 258 a přilehlých pozemků 
za cenu, která je uvedena v příloze zápisu. Schvaluje 
znění kupní smlouvy a pověřuje starostu jejím 
podpisem. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 174 bylo schváleno. 

 3.3 Vytápění č. p. 153 
Zastupitelé vzali na vědomí informace o rekonstrukci 
vytápění MŠ a bytů v č. p. 153. Projekt na vytápění 
zpracovává odborná osoba. 
3.4 Rekonstrukce a zateplení č. p. 261 – 263 
Zastupitelé vzali na vědomí posudek technického stavu 
budov 261 – 263. Je třeba provést navrhovaná opatření 
– výměna oken, zateplení fasády a výměna střechy.  
Návrh na usnesení č. 175: Zastupitelstvo schvaluje 
střechu plechovou. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 175 bylo schváleno. 
4. Prodej nemovitosti 
Zastupitelé projednali návrh na prodej nemovitého 
majetku – pozemek parc. č. st. 334 o výměře 56 m2, 
jehož součástí je stavba č. p. 260, pozemek parc. č. 
1258/22 o výměře 21 m2 a pozemek parc. č. 1257/22      
o výměře 19 m2 vše v k. ú. Borotín u Tábora současným 
nájemcům paní Petře a Milanovi Kamenských za cenu 
2.900.000,- Kč. V případě, že stávající nájemci neprojeví 
zájem, bude vyhlášen záměr na prodej nejvyšší nabídce 
s vyvolávací cenou 3.100.000,- Kč.  
Návrh na usnesení č. 176: Zastupitelstvo schvaluje 
prodej nemovitosti a pověřuje RM vyhlášením záměru. 
Výsledek hlasování: 10 pro, 0 proti, 1 zdržel se. 
Usnesení č. 176 bylo schváleno. 
5. Účetní závěrka a závěrečný účet městyse Borotín, 
Společenství obcí Čertovo břemeno a Mikroregionu 
Venkov  
5.1 Účetní závěrka a závěrečný účet městyse Borotín  
Účetní závěrka městyse za rok 2023 
S účetní závěrkou městyse za r. 2023 seznámil přítomné 
starosta obce.  
Zastupitelstvo městyse po projednání účetní závěrky    
za rok 2023 rozhodlo, že účetní závěrka poskytuje 
v rozsahu skutečností posuzovaných podle § 4 vyhlášky 
č. 220/2013 Sb., věrný a poctivý obraz předmětu 
účetnictví a finanční situace obce. Schvalovací orgán 
v průběhu celého roku prostřednictvím prováděné 
předběžné a průběžné finanční kontroly efektivně 
posuzoval rizika a možné ztráty v hospodaření, které 
mohly v průběhu roku účetní jednotku ovlivnit a tím 
omezit vznik problémů, které by vedly k neschválení 
účetní závěrky. Výsledkem hospodaření za rok 2023      
je zisk (Výkaz Zisku a Ztráty) ve výši 6 759 996,72 Kč.  
Na základě schválení účetní závěrky provede účetní 
přeúčtování výsledku hospodaření ve schvalovacím 
řízení na účet 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období. 
Návrh na usnesení č. 177: Zastupitelstvo schvaluje 
účetní závěrku městyse Borotín /IČ: 00252107/ za rok 
2023. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 177 bylo schváleno. 
Účetní závěrku schválili všichni přítomní zastupitelé 
uvedeni na prezenční listině z tohoto zasedání 
zastupitelstva. Protokol o schválení účetní závěrky           
je přílohou zápisu. 
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Závěrečný účet městyse za rok 2023 
Se závěrečným účtem městyse seznámil přítomné 
starosta. Zastupitelstvo městyse projednalo závěrečný 
účet a zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
(PH) za rok 2023. Při PH městyse za rok 2023, 
provedené na základě zákona č. 420/2004 Sb., 
o přezkoumání hospodaření USC a DSO (územních 
samosprávných celků a dobrovolných svazků obcí), byly 
zjištěny chyby a nedostatky. 
Přezkoumání hospodaření městyse bylo provedeno KÚ 
JčK Č. Budějovice a to konečné dne 7.5.2024. Návrh 
závěrečného účtu městyse za rok 2023 byl zveřejněn na 
úřední desce úřadu od 3.6.2024. Připomínky 
k závěrečnému účtu nebyly podány.    
Návrh na usnesení č. 178: Zastupitelstvo městyse 
souhlasí s celoročním hospodařením a to bez výhrad      
a přijímá opatření k nápravě chyb a nedostatků 
uvedených ve zprávě o výsledku PH za rok 2023. 
Písemná zpráva o plnění přijatých opatření bude 
podána ve lhůtě do 30.9.2024. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 178 bylo schváleno. 
5.2 Účetní závěrka a závěrečný účet Společenství obcí 
Čertovo břemeno 
Zastupitelé vzali na vědomí účetní závěrku a závěrečný 
účet Společenství obcí Čertovo břemeno za rok 2023. 
Starosta informoval zastupitele o svém úmyslu 
rezignovat na předsednictví ve Společenství obcí 
Čertovo břemeno. 
5.3 Účetní závěrka a závěrečný účet Mikroregionu 
Venkov 
Zastupitelé vzali na vědomí účetní závěrku a závěrečný 
účet Mikroregionu Venkov za rok 2023. 
6. Návštěva z Borotína na Moravě 
Zastupitelé vzali na vědomí postup příprav návštěvy. 
Žádost o ubytování hostů, diskuse o možných dárcích. 
Program na nedělní dopoledne a návrhy na dárky 
pro hosty a ubytovatele.  
7. Připomínky, diskuse, různé 
7.1 Dohoda o bezplatném užívání majetku obce 
Zastupitelstvo projednalo dohodu o bezplatném užívání 
majetku obce se ZŠ a MŠ Borotín. Jedná se o majetek 
pořízený v rámci akce – Modernizace a zvýšení kapacity 
ZŠ Borotín. 
Návrh na usnesení č. 179: Zastupitelstvo schvaluje 
smlouvu a pověřuje starostu jejím podpisem. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 179 bylo schváleno. 
7.2 Vyhláška o místním poplatku 
Zastupitelé projednali výši poplatku za svoz a likvidaci 
TDO a projednali znění vyhlášky č. 1/2024 o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství.  
Návrh na usnesení č. 180: Zastupitelstvo schvaluje 

obecně závaznou vyhlášku č. 1/2024 o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 180 bylo schváleno. 
7.3 Směna pozemků - Čermáková 
Zastupitelé projednali žádost paní Jany Čermákové 
ohledně směny části pozemku parc. č. 978/33 v k.ú. 
Borotín u Tábora, který je v současné době využíván 
jako místní komunikace. 
Návrh na usnesení č. 181: Zastupitelstvo neschvaluje 
směnu pozemku a souhlasí s přeložením místní 
komunikace na sousední pozemek ve vlastnictví obce. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 181 bylo schváleno. 
7.4 Směna pozemků - Lukačovský 
Zastupitelé projednali žádost pana Lukačovského              
o směnu části pozemku parc. č. 702/6 za část pozemku 
parc. č. 2292/1 ve vlastnictví obce, vše v k.ú. Borotín       
u Tábora. Důvodem směny je výstavba plotu a zajištění 
bezpečnosti při provozu na komunikaci.  
Návrh na usnesení č. 182: Zastupitelstvo neschvaluje 
směnu pozemků za podmínek uvedených v žádosti. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Usnesení č. 182 bylo schváleno. 
7.5 Projektová dokumentace zastavitelného území - 
Z.BO.1  
Zastupitelstvo bylo seznámeno s průběhem jednání         
a přípravnými pracemi při tvorbě dokumentace základní 
technické vybavenosti (ZTV) lokality Z.BO.1 (Buzín).  
7.6 Provoz sportovišť  
Zastupitelé projednali provoz a údržbu sportovišť, 
které na základě smlouvy užívá Tělovýchovná jednota 
Sport Borotín z.s. Dále byli informováni o dotaci 
z Jihočeského kraje na úpravu prostoru za brankami. 
Návrh na usnesení č. 183: Zastupitelstvo schvaluje 
poskytnutí finančních prostředků ve výši 400.000,- Kč 
na provoz sportovišť a dofinancování podpořené 
projektové žádosti Tělovýchovné jednoty Sport Borotín 
z.s. 
Výsledek hlasování: 10 pro, 0 proti, 1 zdržel se. 
Usnesení č. 183 bylo schváleno. 
7.7 Získaná podpora z Jihočeského kraje 
Zastupitelé vzali na vědomí informace o získaných 
finančních prostředcích z rozpočtu Jihočeského kraje. 
7.8. Diskuse 

 Zastupitelé diskutovali o nutnosti revize 
vyhlášky o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. 

 Zastupitelé byli informováni o způsobu opravy 
čekárny v Libenicích a harmonogramu oprav 
místních komunikací. 

 Ředitelka ZŠ a MŠ informovala přítomné  
o provozu ZŠ a MŠ. 
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ZÁKAZ PROVOZU STARÝCH KOTLŮ NA TUHÁ PALIVA 
 
Již v roce 2012 vstoupil v platnost nový zákon o ochraně ovzduší. Jedním z jeho zásadních ustanovení 
bylo zavedení zákazu provozování kotlů na pevná paliva (uhlí nebo dřevo) nižší než třetí emisní třídy, 
a to od září 2022. Tento termín byl pro domácnosti následně posunut o dva roky. Nyní tedy platí,    
že od 1. září 2024 je provoz těchto nejstarších a nevyhovujících kotlů definitivně zakázán. 
Zákaz je platný plošně, nezáleží tedy, jestli se jedná o provozovnu, rodinný dům nebo chalupu, která 
je využívána pouze občasně k rekreaci. Zároveň starý kotel nelze ponechat jako zálohu pro hlavní     
zdroj. Naopak, zákaz se týká pouze kotlů, nikoliv lokálních topidel, jako jsou například krbová kamna, 
a to i pokud jsou s výměníkem. Tyto lokální zdroje sloužící k přímému sálavému vytápění tedy 
mohou být nadále provozovány. 
Emisní třídu starého kotle lze vyčíst ze štítku na kotli. Pokud kotel štítek nemá, s velkou 
pravděpodobností tento kotel nesplňuje ani první emisní třídu. Zároveň třídu kotle (a zda je nutné 
jej vyměnit) lze vyčíst také ze zprávy o kontrole technického stavu kotle, kterou by měl majitel 
nechat provést jednou za tři roky. 
Stále platí, že na výměnu starého kotle lze využít některý z dotačních programů, aktuálně buď 
klasický program Nová zelená úsporám, nebo kotlíkové dotace, které jsou určeny pro nízkopříjmové 
domácnosti. Podporovány jsou především účinné kotle na dřevo či pelety nebo tepelná čerpadla. 
Pokud budou lidé i nadále topit v těchto již nevyhovujících kotlech, hrozí jim pokuta až 50 tisíc korun. 

V případě zájmu o bližší informace se můžete obrátit na poradenské středisko Energy 
Centre České Budějovice (www.eccb.cz), které nabízí bezplatné a nezávislé konzultace 
hrazené Ministerstvem průmyslu a obchodu. tel.: 387 312 580,  e-mail: eccb@eccb.cz 

 
 

DEN S ENERGIEMI v Borotíně 
5.10.2024 | 16-18 hod. 
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